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PROTOKÓŁ Nr XXXV/2018 

z obrad XXXV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 24 sierpnia 2018 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 9.00 – 10.55. 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

2. Mikołaj Car – Knorydy 

3. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

4. Walenty Gałuszewski – Parcewo 

5. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

6. Jan Kowalczuk – Miękisze 

7. Stanisław Olszewski – Piliki 

8. Jerzy Onacik – Augustowo 

9. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

10. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

11. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

12. Irena Tiszuk – Rajsk 

13. Lucyna Tkaczuk - Ogrodniki 

14. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi 

 

Nieobecna radna – MONIKA TEREBUN – Widowo. 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone, uczestniczące w sesji: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

3. Stanisław Kuźmiński – Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe HYDROBUD, Klukowo 

4. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja  90%) 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Do pkt. 1) 

Sesję otworzył o godz. 9.00 Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI. 

Przywitał radnych Rady Gminy, Wójta Gminy Panią RAISĘ RAJECKĄ, Skarbnika Gminy – Panią 

NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ, Sołtysów oraz wszystkich pozostałych przybyłych na sesję.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych, po 

czym stwierdził prawomocność obrad. Następnie przystąpił do realizacji porządku sesji. 

 

Do pkt. 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu XXXV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, czy radni 

mają uwagi lub propozycje do przedłożonego porządku obrad. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i propozycji, więc Przewodniczący poddał porządek obrad pod 

głosowanie, prosząc o jego przyjęcie. 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie ( 14 obecnych – 14 głosów „za”) 

przyjęła następujący porządek obrad: 
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1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 czerwca 2018 

roku. 

4. Informacja o wpływach z podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu 

gminy za rok 2017 i I półrocze 2018 roku. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części gruntów położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg gminnych na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. 

9. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za I półrocze 

2018 roku. 

10. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 29 czerwca 2018 r. do dnia 23 sierpnia 2018 r. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Odpowiedzi na interpelacje. 

13.  Wolne wnioski i informacje. 

14.  Zamknięcie obrad. 

Do pkt. 3) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XXXIV Sesji Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 29 czerwca 2018 roku był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. Zapytał, 

czy radni wnoszą uwagi do treści protokołu. Ponieważ uwag nie zgłoszono, Przewodniczący 

zaproponował przystąpienie do głosowania. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów “za”), Rada Gminy 

przyjęła protokół z XXXIV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 czerwca 2018 roku. 
  

Do pkt. 4) 

 Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy 

za 2017 rok i I półrocze 2018 roku - stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Informację przedstawiła 

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Poinformowała o wpływach z podatku rolnego, 

podatku od nieruchomości oraz podatku leśnego. Następnie podała zaległości w podatkach na 

koniec 2017 roku oraz na koniec I półrocza 2018 roku. Skarbnik poinformowała również o 

wystawionych w 2017 roku upomnieniach podatnikom zalegającym z zapłatą zobowiązań 

pieniężnych. Wystawiono 693 upomnienia na łączną kwotę 193.950,15 zł oraz 149 tytułów 

wykonawczych na kwotę 57.537,55 zł. Za I półrocze 2018 r. wystawiono upomnienia podatnikom 

zalegającym z zapłatą I i II raty podatku. Wystawiono 361 upomnień na łączną kwotę 100.306,44 

zł oraz 106 tytułów wykonawczych na łączną kwotę 57.655,56 zł. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag do przedstawionej informacji, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował jej przyjęcie. 

Radni jednogłośnie przyjęli przedstawioną informację (14 obecnych, 14 głosów “za”). 

 

Do pkt. 5) 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
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na 2018 rok - stanowi Załącznik Nr 6  do protokołu. Zmiany omówiła NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 radnych obecnych, 14 głosów „za”) Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XXXV/240/2018 

z dnia 24 sierpnia 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Do pkt. 6) 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej spółce wodnej - stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Wniosek odczytał ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Rady Gminy. Poinformował, że wysokość dotacji 

celowej Międzygminnej Spółce Wodnej „Biała” wynosi 25.000 zł. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 radnych obecnych, 14 głosów „za”) Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XXXV/241/2018 

z dnia 24 sierpnia 2018 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Do pkt. 7) 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gruntów położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże 

na terenie Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Wniosek odczytał 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Rady Gminy. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 radnych obecnych, 14 głosów „za”) Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XXXV/242/2018 

z dnia 24 sierpnia 2018 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gruntów 

położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże na terenie Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 
 

Do pkt. 8) 

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg 

gminnych na terenie Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. Wniosek  

i treść uchwały odczytał ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Rady Gminy. 

Zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub uwagi do projektu uchwały. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ zgłosił, że w projekcie uchwały w § 1 ust. 1 i 2 jest błąd 

dotyczący roku, od którego zmienia się kategorię dróg, zamiast 2018 powinien być 2019 rok. 

Uwaga była słuszna, zatem Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 
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W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 radnych obecnych, 14 głosów „za”) Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XXXV/243/2018 

z dnia 24 sierpnia 2018 r. 

w sprawie zmiany kategorii dróg gminnych na terenie Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Do pkt. 9) 

Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za I półrocze 2018 roku - 

stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. Sprawozdanie odczytała radna LUCYNA TKACZUK. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, sprawozdanie zostało przyjęte. 

   

Do pkt. 10) 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 29 czerwca 2018 r. do dnia 23 sierpnia 2018 r. - stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. Treść 

sprawozdania odczytała Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. 

Dodatkowo Pani Wójt Raisa Rajecka: 

- poinformowała o unieważnieniu przetargu na zadanie pn. „ Montaż instalacji słonecznych do 

wytwarzania energii cieplnej lub elektrycznej w Gminie Bielsk Podlaski”; 

- przekazała, że zgłoszona do naprawy droga Kożyno – Hukowicze zostanie dzisiaj naprawiona. 

Zapytała, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ zapytał odnośnie suszy. Rolnicy pytają co dalej? Następnie 

poprosił, by zgłosić do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, aby przyśpieszyć 

wycinkę drzew przy drodze. Stwierdził, że wywrócone drzewa na drodze, są dużym zagrożeniem. 

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy odpowiedziała, że zgłosiliśmy do Generalnej Dyrekcji Dróg. 

Ładnie obkoszono nam „19”. Dodała, że teraz jest okres lęgowy ptaków, stąd też może dlatego jest 

opóźnienie. Następnie poinformowała w sprawie suszy, że zostało nam już niewiele protokołów 

do przekazania Wojewodzie, który się tym zajmuje.   

 

Do pkt. 11) 

W powyższym punkcie interpelacji nie zgłoszono. 
 

Do pkt. 12) 

Wobec braku interpelacji nie było również odpowiedzi na nie. 

 

Do pkt. 13) 

Wolne wnioski i informacje. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zabrał głos w sprawie paneli słonecznych, 

informując, że zgłaszał to na posiedzeniu komisji. Stwierdził, że wniosek przeszedł w Urzędzie 

Marszałkowskim, ale wykonawca dał zbyt dużą cenę. Dodał, że rozmawiał z kompetentną osobą, 

która wykonuje takie inwestycję. Poinformował, że chcemy drugiego przetargu, żeby osiągnąć 

dobrą cenę – 70% dofinansowania. Wspomniał, też o odpadach prosząc, aby nie zabierać koszy. 

Zapytał, czy można je wykupić. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że długo pracowaliśmy nad regulaminem. 

Nie było uwag. Umowa z wykonawcą jest podpisana. Dodała, że nie rozumie problemu, gdyż są 

budynki gospodarcze i tam można postawić worki, a jeżeli chodzi o psy to nie trzeba wpuszczać 

obcych psów, które rozrywają worki. Przypomniała zasady segregacji śmieci. Poinformowała, że 

są stojaki na worki i każdy ma obowiązek utrzymania czystości. Wspomniała o latających dronach, 
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które robią zdjęcia. Poprosiła uczulić mieszkańców, aby nie wywozili śmieci na wyrobiska do lasu. 

Powiedziała, że zapyta MPO, jaka jest sytuacja z pojemnikami. 

 BARBARA DOBROGOWSKA – Sołtys wsi Brześcianka stwierdziła, że worki są bardzo 

słabe, a szkło ciężkie. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że była 

dyskusja o tym na posiedzeniu komisji. Dodał, że przyzwyczailiśmy się do pojemników. Do końca 

roku nic nie da się z tym zrobić. Przy kolejnym przetargu można zmienić specyfikację.  Sołtys 

wsi Zubowo JAN ZIENIUK zapytał, gdzie można oddać folię? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że jest to odpad przemysłowy i gmina tego 

nie zabiera. Skierowała do pokoju nr 1, gdzie tam podadzą firmę, która to zabiera. 

Radny JAN KOWALCZUK powiedział, że ta firma nie zabiera sznurków. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI o godz. 10.00 ogłosił 

przerwę. 

Wznowienie obrad godz. 10.10. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przedstawił Pana 

Stanisława Kuźmińskiego, który zajmuje się instalacją urządzeń źródeł odnawialnych. Stwierdził, 

że ma duże doświadczenie. 

STANISŁAW KUŹMIŃSKI powiedział, że obserwował jak te urządzenia zachowują się 

przez lata. Nie miałem żadnych problemów z serwisowaniem. Zmieniałem płyn solarny. 

Przeanalizowałem specyfikację przetargu gminy. Urządzenia są drogie. Można byłoby wykonać 

instalację w budżecie, jaki posiadacie. Następnie podał w jakich miejscowościach robi instalacje 

solarne i środki finansowe (14-15 tys.) - można zmieścić się w tej kwocie przy 400 l. zbiorniku 

wody. Podał za przykład Ciechanowiec, który wykorzystał kolektory rurowe. Zasugerował, że 

można zamienić na kolektory płaskie, bo są lepsze. System rurowy po burzy gradowej bardzo się 

niszczy. Płaskie lepiej się sprawdzają. Nie trzeba montować urządzeń chroniących przed 

przegrzaniem. Dodał, ze gmina ma w specyfikacji rurowe, więc pewnie dlatego cena była taka 

wysoka. Nie ma ludzi chętnych do montowania rurowych. Przy nich z ceny trudno zejść, układy 

rurowe są trudniejsze do montowania. Proponuję wystąpić o zamianę rurowego na płaski. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poprosiła o zdementowanie informacji, że Pan zrobiłby to 

taniej niż w przetargu. Wiemy już dlaczego nie przystąpił Pan do przetargu. Nie promuje się jednej 

firmy. Można zrobić płaskie i „mieć święty spokój” - tak powiedział Pan Kuźmiński. Nie jesteśmy 

jedyną gminą z tym problemem – powiedziała Pani Wójt. Poinformowaliśmy mieszkańców, żeby 

być uczciwym. Nie wiem jaką decyzję podejmie Urząd Marszałkowski. Unieważniliśmy przetarg. 

Może ogłosimy następny, nie wiem, czy można zmienić instalację. 

STANISŁAW KUŹMIŃSKI – jest szansa, by ktoś jeszcze przystąpił. Zrobiłem 

rozpoznanie. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że lepiej decydować się na płaskie, ale ja 

wiem, że ludzie chwalą rurowe. 

STANISŁAW KUŹMIŃSKI powiedział, że są to rury chińskie, dużo tego sprowadzono na 

rynku. Dodał, że do płaskich nie jeździ do serwisu. 

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy poinformowała, że kto przystąpi do przetargu ten musi 

bazować na tych parametrach. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że parametry mogą być podane i nieważne 

skąd jest rura. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA – z informacji radnego wynika, że chce Pan nam pokazać 

wskazówki, jak ten problem rozwiązać. Dobrze, że nie braliśmy żadnych przedpłat. Może czegoś 

nie wiemy. 

STANISŁAW KUŹMIŃSKI zaproponował, że może by oddzielić fotowoltaikę (bo tu 

zmieściliście się w cenie). Kwota w budżecie jest dobra. 
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Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że mamy podpisaną umowę i nie możemy 

teraz wszystkiego zmienić. Zapytam, czy jest to możliwe? 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI – pytałem o zmianę kosztów bez wnikania w 

parametry. Czy zgodnie z tym projektem może Pan zrobić za 15 tys.? 

STANISŁAW KUŹMIŃSKI odpowiedział, że jest szansa, ale firmy nie chcą mieć do 

czynienia z rurowym. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował, aby 

zrobić rozpoznanie w Urzędzie Marszałkowskim, czy możemy zamienić, albo przedłużyć termin i 

ogłosić nowy przetarg. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA zaprosiła do złożenia oferty jak będzie ogłoszony przetarg. 

Dawaliśmy większe punkty za dłuższy okres gwarancji. Nas przekonywano, że lepsze są rurowe. 

Wiceprzewodniczący zrobił sobie rurowe. Nie mówimy o płaskich, bo nie wiem, czy nam 

zamienią. Zapytania w kwestii specyfikacji złożyły 4 firmy, ale przystąpiła tylko 1 firma. 

Rady JAN WALENTY PUCHALSKI poprosił o przedstawienie informacji na temat pompy 

ciepła. 

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy powiedziała, że pompy ciepła nie były przedmiotem 

umowy. Nasz wniosek dotyczył solarów i fotowoltaiki. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – moim zdaniem 

najlepiej ogłosić II przetarg. 

STANISŁAW KUŹMIŃSKI dodał tylko, że u nas pompy ciepła nie są popularne, bardziej 

popularne są w województwie mazowieckim. 

  

Do pkt. 14) 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował wszystkim za udział w obradach i o godz. 10.55 zamknął 

XXXV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

 

Protokołowała: 

Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 


